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Sam de Vlugt blz. 6-7

Bianca Kramer van 
Het huis met de schapen

Mensen denken dat ze echt zijn
“Ja, ik was eigenlijk op zoek naar een koe, 
zo’n grote polyester koe”, vertelt Bianca 
Kramer, die samen met echtgenoot Albert
‘het eerste huis links in Wijk aan Zee’ 
bewoont, waar ik zojuist als een Jutter zo 
nieuws-gierig heb aangebeld in de hoop iets 
te vernemen over de kleine kudde schapen 
die sinds een paar weken staan te grazen 
in de voortuin. “Maar goed,” gaat Bianca 
verder “toen dacht ik: een koe is wel heel 
groot en dan heb je er maar één. En toen zag 
ik die schapen langs de snelweg staan bij een 
bedrijf, ja ik vind ze leuk!”

Het zijn Tesselse schapen, verjaardags-
kadootje voor mijn man
JP: “Zijn ze op ware grootte?” 
Bianca: “Ja, ja, ja, dat zijn ze. Het zijn 
Tesselse schapen. We krijgen heel veel 
reacties Mensen die denken dat ze echt zijn.”
JP: “En hoe lang staan ze er?”
Bianca: “Drie weken nu.. ja...verjaardags-
kadootje voor mijn man, ha ha ha.”
JP: “Wist hij er van?”
Bianca: “Ja, ja, ja.”
JP: “En hebben jullie ze al namen gegeven?”
Bianca: “Nee. Nee, dat niet. Nee, zover gaat 
het niet. Nee, ik vind het gewoon leuk.”

Je wil gewoon dat het leuk is als je het 
dorp binnenkomt
JP: “Het is net of ze staan te grazen van de 
planten in de tuin. Het ziet er uit alsof ze 
hier thuishoren.” 
Bianca: “Jawel hè? Echte Wijk aan Zeese 
schapen, ha ha, makke schaapies.”
JP: “Ze staan eigenlijk bij de poort van Wijk 
aan Zee waar we allemaal het dorp in- en 
uitrijden. Na het markante Huis met de 
indiaan nu ook het Huis met de schapen. 
Zeggen de schapen ook iets over het karak-
ter van de Wijk aan Zeeërs?”
Bianca: “Ik denk het wel, je wil gewoon dat 
het leuk is als je het dorp binnenkomt, daar 
hoop ik ook een beetje aan bij te kunnen 
dragen. want het heeft wel wat. Want we 
missen de koeien op het weiland dus dan 
maar schapen hier. En het is nog handig 
ook. Want als wij normaal gesproken uitleg-
gen waar we wonen dan zeggen we altijd: 
het eerste huis links als je het dorp in rijdt. 
En nu kunnen we zeggen: het huis met de 
schapen.”
JP: “Kunnen jullie ze ook zien vanuit het 
huis?”
Bianca, met een lach: “Jawel, vanuit het huis 
zien we ze ook, ja, ja ja ja.”

Tekst en foto: JP van der Meij.
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e enorme kraan bovenop het duin 
was lange tijd een vertrouwd beeld 
in het dorp. Wanneer het Hoge Duin 

weer open zou gaan een veelbesproken onder-
werp. Samen met Rith Groot kijken we terug 
op de renovatie die uiteindelijk bijna twee 
jaar duurde. Ze zijn weer een beetje ‘geland’ 
na al het verbouwen, inrichten en de festi-
viteiten rond de heropening. Het is prachtig 
geworden, daar is iedereen het over eens. 
Nu willen ze vooral lekker draaien. 

De familie Groot begon Hotel Zuiderduin in 
Egmond in de jaren ’80. Rith en zijn zussen 
namen het stokje over van hun ouders. 
Het is een echt familiebedrijf dat in Egmond 
inmiddels nagenoeg alle hotels heeft overge-
nomen. Het Hoge Duin in Wijk aan Zee 
is het enige hotel daarbuiten, ze kochten 
het zes jaar geleden aan. Rith: “Ik stond in 
het restaurant, zag het uitzicht en vond het 
een heel bijzondere plek. Twee weken later 
hebben we getekend.” Het duurde daarna 
nog zeker vier jaar voor de vergunningen 
voor de verbouwing rond waren en de 
renovatie van start kon. 
 
Het ging bepaald niet vanzelf, vertelt hij: 
“Het was natuurlijk een dramatisch jaar qua 
weer, voortdurend windkracht 4/5 en dan 
kun je met zo’n hoge bouwkraan weinig 
doen. Daarnaast heeft de stroomvoorziening 
voor veel vertraging gezorgd, nog steeds 
draait het hotel volledig op aggregaten. 
En voor de voorziening van aardwarmte 
moesten we 250 meter de grond in, dat ging 
een paar keer mis. Er ging gelukkig ook heel 
veel in één keer goed, maar er komt gewoon 
ontzettend veel bij kijken. Van de biertap 
tot de tegelzetter: op een gegeven moment 
stonden er wel 250 busjes op de parkeer-
plaats.” 

Binnen twee uur na de opening volgeboekt
Op 16 mei kon het Hoge Duin dan eindelijk 
weer open. Vaste gasten kregen als eerste de 
gelegenheid om te boeken en dorpsgenoten 
werden uitgenodigd voor een rondleiding 
en een borreltje. Op 6 juli was de officiële 
opening voor relaties, leveranciers, vrienden 
en familie. Met ruim 300 genodigden werd 
feestgevierd en iedereen kon blijven slapen. 
Rith: “Bij zo’n gelegenheid word je natuur-
lijk overladen met bossen bloemen en fles-
sen wijn. Mijn zus Saskia zei: ‘waarom doen 
we niet iets terug voor het dorp, tenslotte 

hebben we flink veel overlast bezorgd met 
al dat bouwverkeer.’ Dus hebben we onze 
gasten gevraagd als cadeau een donatie te 
doen aan de Stichting Actief Wijk aan Zee. 
Zo komt het ten goede aan alle activiteiten 
en verenigingen in het dorp.” Het werd een 
mooi totaalbedrag, van maar liefst € 5.415.
Dat kwam op een goed moment, vertelt 
Martin de Vlugt van SaWaZ. “Aan de voor-
avond van het zomerseizoen werd onze 
bakwagen gestolen vol met materialen. 
Dankzij deze gift hebben we bijvoorbeeld 
nieuwe tafels en banken kunnen aanschaf-
fen. Dat is fantastisch, daar kunnen we als 
dorp weer jaren mee vooruit.” 

De deur staat open 
Met 120 kamers, feest- en vergaderzalen en 
de in het oog springende inrichting, is het 
vernieuwde Hoge Duin een aanwinst voor 
Wijk aan Zee. Rith hoopt van harte dat de 
mede-ondernemers in het dorp er profijt 
van gaan hebben: “We kunnen 270 gasten 
ontvangen en zeggen tegen ze: ga lekker het 
dorp in.” Hij staat open voor alle vormen 
van samenwerking: “In Egmond zijn de 
hotels echt een vliegwiel geweest om het 
dorp op te knappen. De een kijkt naar de 
ander, zo gaat dat. Het zou mooi zijn als we 
in Wijk aan Zee met elkaar een volgende 

stap kunnen maken. Met de gastvrijheid 
zit het hier wel goed, maar aan de uitstra-
ling kan nog veel verbeterd worden. De 
strandopgangen zijn rommelig en er staan 
zelfs nog palen met prikkeldraad, het lijkt 
hier wel 1945. We zouden trots moeten zijn 
op onze unieke badplaats en daarin ook als 
gemeente moeten investeren. Met een klein 
beetje geld en energie kun je heel veel doen. 
Wijk aan Zee heeft zoveel te bieden met dat 
brede evenementenstrand. En dat je hier vrij 
kunt parkeren is echt waardevol. Als je ziet 
wat je in Egmond per dag betaalt, dat is toch 
vier patatjes met je gezin. Wat dat betekent 
voor mensen wordt echt onderschat.”

Over eten gesproken
Het nieuwe buffetrestaurant is niet alleen 
open voor hotelgasten, dat misverstand 
helpen ze graag uit de wereld. Wijk aan 
Zeeërs zijn van harte welkom om lekker te 
komen eten. Wel moet je even reserveren,
maar dat is vooral om teleurstelling te 
voorkomen. Daarnaast hopen ze een goede 
werkgever te kunnen zijn voor mensen uit 
het dorp: “Het is lekker dichtbij en je werkt 
op een prachtige locatie.”

Op de foto: Rith Groot van het Hoge Duin 
en Martin de Vlugt, voorzitter van SaWaZ.

D
Hoge Duin: honderd bossen bloemen bij de opening? 

Liever doen we iets terug voor het dorp!



4

Oud papier ophalen
Zaterdag 21 september

haalt SV Wijk aan Zee weer oud papier op.
Met de opbrengst daarvan kunnen 

de groeiende kosten van de vereniging
worden betaald. 

U kunt het ook bij het Doolhof neerzetten.

Zwerfvuilopruimactie
Zaterdag 7september vindt er weer een 
schoonmaakactie van zwerfvuil plaats. 

Om 10.00 uur wordt er gestart vanaf de Spar. 
Gereedschap is aanwezig. In een uur zal 

een zo groot mogelijk gebied van zwerfvuil 
worden ontdaan. Na afloop kan er in 
Café de Zon nog nagepraat worden 

met een gratis drankje.

Tuinteam Wijk aan Zee
Vrijdag 13 en 20 september

om 10.00 uur verzamelt het Tuinteam 
zich weer bij de Buurtzorg Relweg 11a. 

Voor info: 0251-823414,
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Marianne Hamers tilt het interieur naar een hoger niveau
ijn moeder was vaak bezig met 
wat mijn vader noemde: altaartjes
maken. Ze groepeerde kleine 

voorwerpen in huis bij elkaar en zette het op 
een nieuwe manier in de ruimte. Ik vond dat 
altijd heel bijzonder. En als kind had ik een 
poppenhuis waarin ik ook altijd de tafereel-
tjes veranderde.”

Marianne Hamers uit Wijk aan Zee is 42. 
Sinds vier jaar is ze zelfstandig ondernemer. 
Als interieurstylist tilt ze samen met de 
klant de woning naar een hoger niveau. 
Daarnaast is ze verkoopstylist. In die rol 
krijgt de woning aan de vooravond van 
de verkoop een mooie boost waardoor de 
sterke kanten spreken op het beeldmateriaal 
dat in de advertenties wordt gebruikt.
Marianne heeft een aardige voorraad met 
complementaire zaken die helpen om het 
interieur meer in balans te brengen. Het is 
verbazingwekkend wat er zo allemaal uit 
haar caddy kan komen en hoe efficiënt ze 
daarmee aan de slag gaat.

Lola
“Toen mijn dochter Lola net geboren was, 
realiseerde ik me dat ik na tien jaar werken 
in de zorg aan iets anders toe was. Ik wilde 
een creatief beroep. Mede door de corona-
tijd kon ik een studie als interieurstylist 
gaan doen. Ik maakte wel al soms foto’s voor 
een makelaar en daarbij kwamen dan ook al 
handelingen op het gebied van stylen.”
,,De studie was vooral in de avonduren. 
En daarna ben ik eigenlijk gelijk voor mezelf
begonnen. Ik kreeg alle support van mijn 
partner Jeroen en ons jonge gezin. 
De uitdaging en het doel is het verfraaien 
van een woning. En dat door menselijk 
contact, veel samenwerken. Het verrassende 
effect dat je helpt en vaak in korte tijd iets 
moois kunt creëren, in creatieve zin. 
Mensen zijn met hun interieur vaak 
zoekend, ze vinden het lastig. Als je goed 
naar mensen luistert en dat kunt vertalen in 
een plan dat leidt tot een mooier interieur 
dan is dat een prachtige samenwerking. 
Als het resultaat bij iedereen tot tevreden-
heid stemt, is dat het mooiste wat er is.”
“Als ik in een woonruimte kom om die te 
stylen houd ik vooral veel rekening met wat 
er al is. Ik sluit aan bij de stijl en de smaak 
van de bewoners om van daaruit de woning 
naar een hoger niveau te tillen. Als het 
overal hetzelfde aangepakt zou worden, of ik 
druk mijn persoonlijke mening door, dan is 

het niet meer het huis van de bewoners. 
Ik vind het super belangrijk om te kijken 
naar wat de mensen zelf mooi vinden en 
daarbij aan te sluiten. Dat versterkt, denk 
ik, alleen maar het effect. Meestal bezoek ik 
eerst een huis, ik kijk en ga met mensen in 
gesprek om er achter te komen wat hen niet 
bevalt. Dan gaan we door fantaseren op wat 
je ziet en in een plan probeer je te kijken wat 
daar goed bij zou passen.”

Rust 
“Zeker bij verkoopstyling is starten bij het 
aanwezige belangrijk. Je houdt rekening met 
de kleuren en de materialen die er al in de 
woning zijn en van daaruit probeer je er nog 
meer een geheel van te maken. Vaak zie ik 
dat er in een huis heel veel gebeurt en dat 
maakt het onrustig. Terwijl bijna iedereen 
een huis als zijn rustige thuisbasis ziet. 
Door er een geheel van te maken ervaren 
mensen die rust weer en vinden ze het nog 
méér hun thuis. Mensen vinden het vaak 
moeilijk om de grote lijnen in een huis af te 
maken. Ze kopen op de bonnefooi van alles 
en nog wat, waardoor er net niet een mooie 
samenhang is. Van huis uit ben ik altijd 
gestimuleerd om creatief bezig te zijn. 
Als er geschilderd of gemetseld werd of 
cement gemaakt werd mochten we altijd 
meehelpen. We kregen het erg mee dat je 
altijd zelf iets kunt creëren of maken. Met je 
interieur kun je ook creatief of speels zijn. 
Dat heb ik ook altijd meegekregen. 
Dingen hoeven niet altijd op dezelfde 
plaats te staan. Als je eens wisselt zie je dat 
je meteen verandering krijgt waardoor het 

interieur nieuw aandoet. Voor mij werkt het 
ook om dingen te groeperen in plaats van 
overal maar kleine dingen neerzetten. 
Maak een mooi groepje, dan valt het veel 
meer op en komt het vaak beter tot zijn 
recht. De kleine altaartjes van mijn moeder.”

Kleur 
“Wat ook heel belangrijk in de styling is, 
is het werken met kleur. Kleuren zijn zo 
belangrijk in een huis. Ze versterken elkaar 
in de juiste combinaties en máken een 
interieur. Als stylist is het prettig als je van 
veel uiteenlopende dingen kunt houden. 
Dan ben je niet aan één smaak gebonden. 
Ik hou van uitgesproken kleuren, maar ook 
van een subtiel en sereen kleurenpalet. 
Het is mooi als de kleuren in je huis als het 
ware met je stemming mee kunnen gaan.” 
“Het stylen komt er vaak op neer om een 
huis terug te brengen naar een soort basis. 
De kunst van het weghalen en het dan weer 
opnieuw op te bouwen. Soms is een woning 
zo vol dat je door de bomen het bos niet 
meer ziet. Als je dan dingen weghaalt vallen 
ineens hele mooie items die er al zijn op. 
Dat is heel belangrijk.”

Marianne Hamers beleeft haar vak als 
maatwerk. Ze past, flexibel als ze is, de 
werktijden graag aan op de mogelijkheden 
van de klant. Ze komt vaak in contact met 
haar klanten via een makelaar, maar is ook 
direct te bereiken. Haar bedrijf is te bereiken 
op telefoon 06-8129 5459.

Tekst: Ab Winkel.
Foto: Bink Pictures.
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Dagelijks Leven
am zit op het ROC in Amsterdam. 
Daar doet hij de opleiding ‘zelfstan-
dig werkend kok’. Hij heeft er tot nu 

twee jaar gestudeerd. Dat is pittig, maar 
wel leuk om te doen. Hij loopt stage bij 
Restaurant-Café In de Waag in Amsterdam. 
Hij is daar 3 dagen per week te vinden. 
Hij bereidt de ‘mis en place’ voor van 12.00 
tot 17.00 uur, in de avond maakt hij voor-
gerechten, salades, snijdt hij frites of maakt 
hij desserts. Soms helpt hij ook de chef met 
de hoofdgerechten. Het is mooi afwisselend
op deze manier. De chef, die Sam ook 
begeleidt, komt uit Engeland. Sam vindt het 
leuk de verschillen tussen de Engelse- en de 
Nederlandse keuken te leren kennen. 
De werkdag is van 12.00 uur tot 23.00 uur.
Als hij dezelfde dienst heeft als een vriend 
van hem kan hij in Amsterdam blijven 
slapen. Dat is wel beter, anders moet hij 
‘s avonds laat nog met de fiets naar huis 
omdat de bus dan niet meer rijdt. Dat is 
best zwaar als het donker is met kou en 
regen. Als je een auto hebt is de verbinding 
Beverwijk-Wijk aan Zee goed te doen, maar 
met de fiets of bus vindt Sam het een beetje 
een gedoe.

Schooltijd
De basisschool heeft hij gedaan bij Signis 
Amsterdam, een school voor slechthorende- 
en dove leerlingen. De middelbare school 
heeft hij in Groningen gedaan, de Guyot 
School. Daar was hij de hele week omdat er 
ook een internaat bij zat. De eerste tijd was 
dat wel lastig. Hij was 12 jaar oud en had 
heimwee. Waar zijn mijn ouders en waar is 
mijn zus heeft hij zich wel afgevraagd toen. 
Na een paar maanden begon het te wennen. 
Hij mistte ook het voetbal in Wijk aan Zee. 
In Groningen mocht hij niet trainen omdat 
hij in Wijk aan Zee op voetbal zat. Daar was 
toen discussie over. “Toen heb ik een mail 
geschreven naar de KNVB. Iedereen in 
Nederland mag voetballen dus trainen bij 
twee clubs was wel degelijk mogelijk. 
Ik liet het antwoord zien bij de voetbalclub
in Groningen en zij zeiden dat ze niet wisten
dat het mocht. Ik ben toen gaan mee 
trainen, dat was leuk. Dat stopte weer toen 
er ineens corona kwam”. In Groningen heeft 
hij 6 jaar gezeten. Door de corona tijd heeft 
hij 2 jaar extra moeten doen. Eigenlijk had 
hij al afgestudeerd moeten zijn aan de kok-
opleiding, maar hij heeft een kookexamen 
niet gehaald en dat moet dus nu opnieuw 
in oktober. “Toen ik dat kookexamen moest 
doen was dat met 16 studenten die ik verder 

S
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niet kende. De tolk was er niet, die was ziek. 
Dat is dus niet fijn. Dus ik zei tegen de 
examenleraar: ‘de tolk is er niet, is het 
mogelijk mij extra tijd te geven?’. Toen zei 
die man dus doodleuk dat hij dat niet ging 
doen. Ik snap niet waarom zo’n man dat 
doet. Ik heb alles gedaan, alles ook goed 
gedaan en toen kreeg ik een dikke onvol-
doende. Ik was zwaar teleurgesteld”. 
Het bleek te gaan om een miscommunicatie 
bij nader onderzoek. “Ik heb tegen mijn 
mentor gezegd dat ik stop met de opleiding 
als zoiets nog een keer gebeurt”. 

Sport
Sam voetbalt graag en goed, zowel zaalvoet-
bal als veldvoetbal. Hij speelt bij verschil-
lende clubs. In Wijk aan Zee bij het gewone 
horende team. De training gaat goed. 
Hij zorgt dat hij achter in de rij staat. Dan 
kan hij goed zien wat ze doen. “Tijdens de 
wedstrijd is het wel grappig. Het gebeurt 
dat ik het fluitje niet hoor als ik buitenspel 
sta en dan speel ik door. Daar ben ik aan 
gewend”. Meestal is het genoeg als ze rustig 
en duidelijk tegen hem praten. Soms is het 
nodig een beetje te gebaren. Dan kan hij het 
volgen. De sfeer in het team is erg leuk. 
Hij was ongeveer 6 jaar oud toen hij begon 
met voetballen. Vroeger speelden ze in 
de zomer voetbal op het veldje achter 
Heliomare, het Johan Cruijff Court. Het is 
jammer dat de gemeente Beverwijk dat heeft 
weggehaald in 2017. Waarom ze dat hebben 
gedaan weet Sam niet zeker. Waarschijnlijk 
omdat de school van Heliomare daar niet 
meer is hebben ze besloten het te ontman-
telen. Tegenwoordig speelt hij ook bij 
FC Zaanstad, een doventeam. Ze spelen 
mee in de horende competitie. Elke vrijdag 
is er een wedstrijd. Verder speelt Sam bij 
DSV Catharijne ’83 Utrecht. Die spelen drie 
keer per jaar: in maart, april en oktober. 
Deze wedstrijden kunnen plaatsvinden door 
het hele land. Helemaal iets om trots op te 
zijn: hij komt nu uit voor het Nederlands 
Dovenelftal, bij de Koninklijke Nederlandse 
Doven Sport Bond.

Muziek 
Sam is ook DJ. Dat is best bijzonder. Je kan 
als slechthorende evengoed DJ worden om-
dat er een koptelefoon bestaat die het geluid 
naar boven brengt als het ware, zodat je de 
muziek goed kan horen. Sam’s voorkeur gaat 
uit naar een house mix. Als mensen bijvoor-
beeld een trouwfeest hebben of een ander 

soort feest kan hij de stijl van de muziek aan 
de gelegenheid aanpassen. Een vriend van 
Sam die ook doof is, wel anders dan Sam 
want geen doof mens is hetzelfde, heeft op 
een DJ school gezeten. Hij is een professio-
nele hardstyle DJ. Hij is ouder dan Sam 
en heeft ook al festival ervaring. 
In oktober gaat hij waarschijnlijk met hem 
mee naar een festival in Kroatië om de 
zomer af te sluiten. Sam houdt meer van 
rustige muziek. Het maakt hem vrolijk 
mensen te zien dansen. “Dat vind ik leuk 
om te zien. Echt vrijheid, mooi weer in 
de zomer, lekker muziek draaien, dansen, 
vrolijkheid”.
“Ik kan me niet herinneren dat ik gehoord 
heb. Ik was toen nog heel klein en kon nog 
niet praten”. Toen hij 4 jaar oud was kreeg 
hij het CMV-virus (cytomegalovirus). 
Dat kwam in het slijm en vocht in het slak-
huis van zijn oren. “Ik kon niet horen wat 
mijn ouders zeiden. We gingen naar het 
VUMC. Op een dag gingen we met de 
camper op vakantie met het gezin, met 
mijn ouders en met mijn zus. We gingen 
naar Frankrijk. Op die dag kreeg ik heel 
erge hoofdpijn. Dat kwam, begrepen we 
later, omdat in mijn hersenen een gedeelte 
te maken met het horen actief was en een 
ander gedeelte was dat niet. Dat ging botsen 
in mijn hoofd. We kregen de hoofdpijn niet 
weg. Ik had al vaak paracetamol gekregen,
maar dat hielp niet. Toen wilde mijn 
moeder meteen naar het ziekenhuis. 
Het was wel jammer dat we de vakantie 
verder niet konden vieren. Maar de operatie 
is toen maar direct uitgevoerd, met spoed 
eigenlijk. Daarna had ik zo’n dik verband 
om mijn hoofd. Ze hebben een cochleair 

implantaat, CI afgekort, geplaatst. Twee 
weken later kreeg ik een soort apparaat met 
veel snoeren. Ik dacht: nu kan ik alles horen! 
Inmiddels hoort hij 90 % van wat er gezegd 
wordt. Dat kan verbeteren omdat het 
ziekenhuis het geluid elk jaar wat harder zet. 
Dat kan niet in een keer. Het apparaat dat 
hij nu heeft kan overlast geluid verminde-
ren. Stel dat hij op de snelweg is en er komt 
een vrachtwagen te hard binnen als het 
ware, kan het apparaat de vrachtwagen 
dimmen. Hij heeft ook een applicatie 
waarmee hij verschillende geluiden kan 
verzetten. Als hij muziek luistert kan hij 
met bluetooth het geluid aanpassen. 
Als mensen niet zo goed begrijpen dat hij 
slechthorend is zegt hij rustig: “Wil je het 
nog een keer uitleggen?” of desnoods 
schrijven mensen het voor hem op of met 
een notitie in de telefoon. Soms merkt hij 
dat als hij nieuwe, horende mensen leert 
kennen ze hem niet durven aanspreken. 
Andere mensen vinden doof zijn juist wel 
interessant. “Mijn hele familie vindt het niet 
erg dat ik doof ben. Zelf ben ik liever doof 
dan blind. Op een verjaardagfeest als 
iedereen door elkaar heen praat is het wel 
lastig te volgen, maar een groepje van 3 
of 4 personen gaat goed. Als ze mij goed 
aankijken als ze spreken lukt het wel”.
In Wijk aan Zee weet iedereen wel dat hij 
slechthorend is. Als hij in een vreemde 
omgeving is begrijpen niet alle mensen wat 
de situatie is. Sommigen hebben geen zin 
moeite te doen. Dan denkt hij: “prima, zoek 
het maar lekker uit. Doei”.

Toekomst
Sam wil een eigen bedrijf waar hij zich 
als ZZP-er verhuurt als kok en/of als DJ. 
Ondernemer wil hij zijn. Hij zou ook graag 
kinderen willen lesgeven op sportgebied, 
reizen maken naar America, Canada en 
Curaçao staan op zijn verlanglijst en hij ziet 
zichzelf uiteindelijk wonen in Wijk aan Zee 
of Castricum. Maar zijn grootste wens is uit 
te komen voor het Nederlands Dovenelftal 
bij het Europees Kampioenschap 2028. 
“Dat is mijn grootste droom. Al vanaf ik 
klein was. Ik wilde toen spelen bij het 
Nederlands elftal. Toen ik doof werd dacht 
ik: ‘dat is jammer. Wat kan ik nu?’ Toen wist 
ik niet dat er ook een doventeam bestond”. 
Sam speelt rechts voor en is erg snel. Er is 
dus niets dat niet overwonnen kan worden.  

Tekst: Henriette Borjeson.
Foto: Hans de Bruijn.

OVER LEVEN         met Sam de Vlugt
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et bezoek aan Jozeboko voor het 
stuk “Terug naar Jozeboko met 
Hella de Jonge” (zie De Jutter van 

augustus) en de gastvrije ontvangst door de 
huidige bewoners Rozemarijn, Cees en Wim 
Hamers, bracht ook nog een bijzondere 
verrassing: het poppenhuis van Rozemarijn.

Als je Jozeboko binnen komt wordt je oog 
direct getrokken door twee manshoge 
vitrines die samen een huis vormen met vele 
kamers en afdelingen waar (Barbie)poppen 
wonen en werken. Het begon ooit met twee 
casco kamers die Wim in opdracht van 
Sinterklaas voor Rozemarijn had getimmerd 
toen ze een jaar of zes was, zo kon ze haar 
Barbies een mooie plek geven. Ieder jaar 
kwamen er op 5 december nieuwe kamers 
bij, ook voor zus Merel en nichtje Marianne. 
Dat er in de weken voor pakjesavond van 
zolder elk jaar weer zaag- en timmergelui-
den te horen waren werd door de Barbie-
liefhebbers niet in verband gebracht met de 
op handen zijnde kameruitbreiding.
Ondertussen kwamen er door de regelma-
tige Amerika-reizen van Wim steeds meer 
Barbie-spullen bij, meestal dingen die alleen 

in de US te krijgen waren. Toen de dames 
op een leeftijd kwamen dat er niet meer met 
poppen werd gespeeld, ging Rozemarijn 
alleen verder met het poppenhuis. 
De kamers verhuisden van de meisjes-
kamers naar de gang beneden. Voortaan 
ging het niet meer zozeer om de poppen, 
maar om de inrichting en decoratie van de 
kamers.

Het roze werd overgeschilderd in de blauw-
witte huiskleuren van Jozeboko. Aldus 
transformeerde het huis van Barbie naar 
Ikea-stijl. Zeker toen ze als stagiaire bij het 
chique Amsterdamse Maison de Bonneterie 
kwam te werken. Daar vond de aankomend 
styliste het perfecte behang in de vorm van 
een kleurmonster van Ralph Lauren: blauw 
met een wit streepje precies passend in de 

kleuren van Jozeboko. Vanaf die vondst 
ontwikkelde zij haar eigen (poppenhuis)
huisstijl.

In de loop van 45 jaar is het poppenhuis 
uitgegroeid tot een complex bouwsel. 
Ogen schieten tekort bij het bekijken van 
alle kamers, afdelingen en taferelen.

Van een Amerikaanse Coca Cola bar tot een 
muziekkamer met bibliotheek, van winkel 
annex voorraadkamer tot hobbyruimte.
Naast de vaak zeldzame Barbie-spullen uit 
Amerika wordt het huis steeds meer gevuld 
met allerhande zelfgemaakte miniatuur-
versies van de meest uiteenlopende dingen: 
boeken, supermarktartikelen, schilderijen, 
muziekinstrumenten etc. De originele 
Barbie-bewoners maken van dit alles volop 
en dankbaar gebruik.

Na al die jaren is het huis nog steeds in 
beweging, voor de komende tijd wordt er 
aan een uitbreiding in de kerstsfeer gewerkt.
Wat er in het kader van het 50 jarig jubi-
leum gaat gebeuren blijft nog even geheim.

Tekst: Dik Broekman.
Foto’s: Elsevier van den Born.

H
In Jozeboko staat een poppenhuis
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oed nieuws voor waarschijnlijk veel 
Wijk aan Zeese honden! Ze hoeven 
niet meer zo ver de deur uit voor 

een trimbeurt! Per 1 september kunnen 
de baasjes met hun viervoeters terecht bij 
Trimsalon Wijk aan Zee. De geroutineerde 
31-jarige Brittany van der Burgt begint deze 
onderneming in een daarvoor zeer geschikte 
ruimte aan de Burgemeester Rothestraat 4.

“Ruim 2,5 jaar geleden deed ik de opleiding 
voor hondentrimster. Daarvoor werkte ik 
in de beveiliging. Maar ik ben een echt 
dierenmens, gek van paarden en dieren in 
het algemeen. Dus het was altijd mijn wens 
om werk te vinden met dieren. Inmiddels 
werk ik zo’n twee jaar in een erkend bedrijf 
in Haarlem. Daar huur ik een tafel. Ik doe 
de klanten van mijn bazin. En nu mag ik 
thuis! Het is de bedoeling dat ik het een 
beetje om en om doe: Haarlem en hier. 
Het hangt natuurlijk af van hoe het gaat.”

De reacties in het rijk met honden bedeelde 
Wijk aan Zee zijn positief. Op verschillende 
plekken hangt een postertje van de trim-
salon en veel mensen in het dorp kennen 
Brittany en haar gezin. In de achtertuin is 
een prefab gebouwtje geplaatst en daarin 
werd ten tijde van dit gesprek nog hard 
gewerkt aan de laatste klusjes. Het wordt een 
smaakvolle werkplek die van alle gemakken 

voor de te harige hond is voorzien.
“Eigenlijk was ik al een tijd aan het sparen 
om dit voor elkaar te krijgen. En gelukkig 
heb ik lieve familie die me heeft geholpen. 
Bij elkaar kost het natuurlijk best wat om 
je eigen zaak te beginnen. In de loop der 
tijd heb ik het werkgereedschap en andere 
dingetjes bij elkaar vergaard. Ik ben hart-
stikke blij dat het nu zo ver is dat ik mag 
starten.” Volgens Brittany hangt het van de 
hond af hoe ze te werk moet gaan: ,,Bijvoor-
beeld een Benner Sennenhond wordt niet 
geschoren, daar wordt de onderwol uitge-
haald dus dan maak je de vacht een beetje 
dunner. Dan is het verder een kwestie van 
bijknippen en de klitten er uit halen. 
Met het wassen en föhnen haal je er ook 
weer een hele hoop haar uit. Maar met 
een Labradoodle is het weer anders. 
Die zijn momenteel helemaal ‘in’. Die wordt 
bijvoorbeeld wel weer geschoren. Maar al 
met al maakt het in tijd niet zo veel verschil 
als je het trimmen van die twee soorten 
vergelijkt. De grootte heeft natuurlijk weer 
wel invloed.”
Brittany ‘houdt een hond liever een hond’, 
zoals ze zelf zegt. Maar uiteraard is het 
de klant die uiteindelijk de behandeling 
bepaalt. “Soms heeft een hondje echt heel 
veel klitten. Die krijg je dan wel pijnloos 
weg, als je onder de klitten door scheert. 
Maar dan wordt het vachtje wel heel erg 

kort. Daarover moet je dan wel eerst over-
leggen. Ik vind het belangrijk dat het hondje 
geen pijn heeft en ook geen onnodige 
spanning. Dat is voor de hond niet fijn, 
maar voor mij ook niet. Maar dat gaat 
gelukkig altijd wel goed.”

Brittany vertelt dat ze tijdens haar werk in 
Haarlem meestal drie honden per werkdag 
kan trimmen. En dat het, afhankelijk van 
de hondensoort, meestal op één trimbeurt 
per twee a drie maanden neerkomt: 
“Een Australian labradoodle kan eens per 
acht weken, maar ook eens per twaalf. Dan 
blijft ie na het scheren nog een beetje fluffy. 
Dat ziet er echt leuker uit. Meer een pluizig 
beertje in plaats van een kaal hondje. 
Maar als er veel klitten zijn is het toch beter 
dat je de hond eerder brengt. Mogelijkheid 
is dan ook dat ik alleen de klitten weghaal 
en dan een beetje bijknip. Dan is de hond in 
elk geval klitvrij, de vacht iets langer maar 
dat is in de winter wel zo lekker. Over dat 
soort zaken is het altijd goed om even te 
overleggen en te adviseren.”
Op de website valt te lezen wat Brittany de 
honden allemaal kan bieden. Het gaat dan 
bijvoorbeeld ook om het verzorgen van na-
gels of het laten ‘wennen’ van jonge honden. 
Daar zijn ook de contactmogelijkheden te 
zien om een afspraak te maken.

www.trimsalonwijkaanzee.nl 

Op de foto: Brittany is bezig met de laatste 
klusjes aan de salon. Ze heeft inmiddels 

de boor ingeruild voor het scheerapparaat.
Tekst en foto: Ab Winkel.

Brittany aan de slag in eigen hondentrimsalon

G
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ier is Aya, alias Pluisje, alias 
Pluuske. Aya is zes en ze lijkt 
nog het meest op een wat groot 

uitgevallen Yorkshire Terrier.

Ze was twee en een halve maand toen 
ze als opvanghond uit Spanje naar de 
Stichting Wereldhonden Amersfoort 
kwam. Daar werd ze gevonden door 
Tilly Stassen en Igor Roovers, die afwis-
selend in Amsterdam en in Wijk aan 
Zee wonen. Tilly vond dat ze een jaar 
na het overlijden van hun hond Hippie 
wel weer toe waren aan een opvolger.
Igor had nog even zijn bedenkingen, 
maar nadat ze Aya zes weken op proef 
hadden, standaardvoorwaarde van de 
Stichting, was Igor om en had ze haar 
plek tot ieders tevredenheid gevonden.
Die eerste moeilijke maanden als zwerf-
hond hadden nog wel wat sporen 
achtergelaten, ze was bang voor boa’s, 
agenten, mensen van de plantsoenen-
dienst, eigenlijk iedereen in werk-
kleding al of niet met een gekleurd 
hesje aan. Wellicht dat het optreden 
van de Spaanse hondenwacht hier de 
oorzaak van was. Ook was ze bang voor 
opgeschoten jongeren in groepjes. 
En zoals veel dieren was ze als de dood 
voor vuurwerk. Gelukkig is haar angst 
voor werklieden en jongeren in de loop 
der jaren aardig weggesleten. Alleen het 
vuurwerk is gebleven, bij het horen van 
de eerste knallen weigert ze de deur uit 
te gaan. Een ander overblijfsel van haar 
verleden als straathond is dat ze na een 
drukke stranddag de boel afschuimt op 

zoek naar achtergebleven etensresten. 
Als ze daar dan pijn in haar buik van 
heeft moet ze er, meestal diep in de 
nacht, op uit om gras te eten. Je kan 
wel zien dat de nood dan hoog is, 
want normaal gesproken gaat ze als het 
donker is voor geen prijs de straat op.

In de buitenlucht blijkt ze een tomeloze, 
zelfstandig opererende jager. In bos, 
duin en op het strand neemt ze onmid-
dellijk de kuierlatten. Haar jachtinstinct 
richt zich bij voorkeur op watervogels: 
eenden in de sloten en aan zee meeu-
wen en bovenal aalscholvers. Bij het 
zien daarvan duikt ze resoluut de zee 
in om er zwemmend achteraan te gaan, 
vergeefs natuurlijk. Het gaat haar niet 
om de vangst maar om het najagen.
Bij het uitlaten is ze vaak in een omme-
zien verdwenen om geheel op eigen 
houtje de omgeving te verkennen. 
Ze is dan tijden uit het zicht maar ze 
meldt zich altijd weer terug. Vaste prik 
is dat ze na de middagwandeling bij 
buurvrouw Lien iets lekkers krijgt. 
Een gewoonte die er toe geleid heeft dat 
als ze Lien hoort praten of op straat een 
vrouw ziet die op haar lijkt, ze door het 
dolle heen raakt.

In het schaarse geval dat ze zoek is, 
blijkt dat ze op eigen gelegenheid de 
weg naar huis heeft gevonden. Wijk aan 
Zee is voor haar dan ook een ideaal 
uitlaatgebied. Anders is het in de 
polder. Dat bleek tijdens een wandeling
in het Gooise weidegebied. Aya zag aan 

Honderduit

H

de overzijde van een brede sloot enkele 
eenden. Onverhoeds sprong ze in het 
water om er achteraan te gaan. 
Aan de overkant liepen ook schapen en 
die dachten dat Aya het op hen gemunt 
had en ze sloegen prompt op hol. 
Dat werd nog een hele toestand met een 
kwaaie Gooise boerin, of moeten we 
zeggen herderin, die gewapend met een 
windbuks verhaal kwam halen, bang 
als ze was voor een eventuele schapen-
miskraam. Gelukkig liep de zaak met 
een sisser af, al was het nog wel even 
schrikken toen in de verte een politie-
sirene te horen was. Sindsdien loopt 
Aya in agrarisch gebied altijd aan de 
riem.

In haar jonge jaren is ze op uiteen-
lopende hondencursussen geweest. 
Van antroposofische (“doe dat liever 
niet”) tot de harde lijn (“als ik zeg 
leggen, dan leg je”) naar de zachte 
hondenbrokjesdoctrine (“goed gedaan, 
hier heb je je koekje”). Geen van alle 
was echt succesvol. Gelukkig heeft Aya 
zich geheel op autodidactische wijze tot 
een voorbeeldige hond ontwikkeld, die 
goed luistert tenzij haar jachtinstinct 
haar roept...

Tekst: Dik Broekman.
Foto: Tilly Stassen. 

Illustratie: Joke Staal.



12

a de kleurrijke Zomerexpositie zoekt de Kop van WaZ nu de 
ruimte van het buitenleven en het ritme van de aansnellende 
herfst. Dit is echter niet de reden dat de nieuwe expositie de 

naam “Ruimte en Ritme” heeft meegekregen. 

Annemiek Schmidt Crans, ook bekend als Dutch Polaroidgirl, 
Theo de Bruyn, Gea Nagel en Mary Admiraal zijn de kunstenaars 
die de expositieruimte vullen met hun weergaloos mooie werken. 

Mary Admiraal nam dansles om het ritme van deze manier van 
bewegen zich eigen te maken en daardoor was dit deel van de titel 
van de expositie gauw beslecht. 
Gea Nagel blijft de mogelijkheden van de kunst almaar verder 
oprekken met haar schilderijen.
Theo de Bruyn zoekt de ritme van de ruimte met zijn geometrische 
werken die je het canvas in trekken met de verraderlijke preciezie 
van zijn lijnvoering. 
De werken van Annemiek Schmidt Crans daarentegen blijven speels, 
grappig en open tot interpretatie voor een ieder die daar oog voor 
heeft.

De Kop van WaZ is zeer vereerd deze vier geweldige kunstenaars 
in één expositieruimte te kunnen samenbrengen en nodigt alle 
kunstliefhebbers uit hiervan mee te gaan genieten.
De opening is op zaterdag 31 augustus vanaf 17.00 uur. 
Kom langs voor de kunst, voor een drankje en voor een praatje met 
de kunstenaars.

Expositie Kop van WaZ: 
Ruimte en Ritme

a twee maanden haken, breien en op 
andere manieren in de weer te zijn 
geweest, loopt het project van 

Christie Greeve “Wij aan Zee” ten einde. 

Aan dit project hebben textielminnende 
dorpelingen, en ook liefhebbers uit 
Beverwijk en Heemskerk, met veel plezier 
meegewerkt. Nu is de tijd aangekomen om 
het werk tentoon te stellen. 

Dit zal gebeuren op zaterdag 31 augustus 
van 10.00-17.00 uur op het Julianaplein, 
het Rome van Wijk aan Zee waar alle wegen 
naartoe leiden. 

Deze tentoonstelling is eenmalig te zien en 
is toegankelijk voor iedereen. Bij warm weer 
staat er voor de liefhebbers een fris sapje 
klaar.

Tentoonstelling
‘Wij aan Zee’
Julianaplein
31 augustus

10.00- 17.00 uur

N

N
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et nieuwe magazine van uitgeverij 
De Vrijstaat Roetz heeft als thema 
De Verandering. Bekende en minder 

bekende dorpsgenoten en schrijvers uit de 
regio belichten dit thema vanuit verschillende 
standpunten in opinie, proza en poëzie.

De Verandering is donderdag 29 augustus 
gepresenteerd in Café De Zon. Inmiddels ligt 
de editie in de minibiebs in Wijk aan Zee, 
Beverwijk en Heemskerk, bij Café De Zon 
en bij de bibliotheek in Beverwijk. 
Op die punten kan iedereen een gratis 
exemplaar meenemen. 

Het nummer bevat ook zogenaamde 
QR-codes waarmee de lezer terecht komt 
bij enkele podcasts die zijn gepubliceerd 
op Spotity. Ook hier gaat het om 
De Verandering. Er is een podcast over 
zweefmolenaar Menno Bakker en één 
over korenondernemer Wim Duin.

Roetz is een uitgeverij zonder winstoogmerk 
en stelt mensen die graag schrijven in staat 
om met elkaar gedenkwaardige producten 
te maken. Roetz wordt bestierd door Jack de 
Vries sr. en Henk Tijbosch. De laatste is ook 
de vormgever van het blad. 
Opvallend is de afbeelding op de voorzijde. 
Deze is met artificial intelligence gemaakt 
door Jack de Vries. 

www.roetz.nl

Themanummer 
Roetz over 

De Verandering

H

Terugblik event Cultural Villages
We kijken met veel plezier en tevredenheid 
terug naar de dagen tussen 24 en 28 juli. 
De dagen dat we 39 gasten uit 8 Culturele 
Europese dorpen ontvingen. Zowel jonge 
mensen als ouderen (25+) hebben we in 
ons mooie dorp mogen ontvangen. 
Alle leeftijden zijn belangrijk. Omdat dit 
het eerste jongerenkamp sinds 2018 was en 
de huidige jongeren niet meer de jongeren 
zijn van de jaren hiervoor, hebben we iets 
meer aandacht besteed aan de jongeren. 
Dit om “nieuwe“ jongeren de kans te geven 
de sfeer van Cultural Villages of Europe te 
proeven. We kunnen wel praten over onze 
ervaringen met betrekking tot 25 jaar 
Cultural Villages of Europe, maar daar zou-
den we het tekort mee doen. Je “moet” het 
ervaren, proeven, meemaken. De ouderen 
(25+) sliepen bij gastgezinnen. De jongeren 
sliepen in tenten op het weiland of bij gast-
gezinnen thuis.

Dankzij de vele vrijwilligers, de gastgezin-
nen, de kookploeg onder leiding van Cees 
Hamers, de slapers voor de bewaking, de 
medewerking van de gemeente Beverwijk, 
Heliomare, en vele anderen hebben we met 
zijn allen deze vier dagen beleefd.
Tijdens de dagen werkten zowel jong als 
ouder aan kunst zoals zingen, schilderen, 
dansen en meer om deze op zaterdagavond 
27 juli in Café de Zon te presenteren. 
Voor deze avond heeft een Wijk aan Zees 
gelegenheidskoortje liedjes uit alle deel-
nemende landen ten gehore gebracht en 

vrijdagavond 26 juli werd een CD gepresen-
teerd, geproduceerd door muzikanten uit 
Wijk aan Zee en Pergine Valdarno, samen-
gaand met een optreden.

Maar ook thema’s als duurzaamheid en 
de toekomst van Cultural Villages werden 
besproken. Op vrijdagmiddag trok een bus 
met 35 deelnemers naar Tata-Steel voor een 
uitgebreide rondleiding over het terrein en 
de Warmband 2. Ook kreeg iedereen de 
kans twee keer 2 uur surflessen te volgen. 
Surfen, een activiteit een kustdorp waardig. 
Ook nu weer blijkt samenwerking tussen 
mensen een krachtig instrument te zijn.
Met een tevreden gevoel ging iedereen weer 
naar huis!

Aankondiging koor uit Neu Kaliss
Van 19 tot 22 september zullen de leden 
van het koor Rock und Popschmiede uit het 
plaatsje Neu Kaliss uit Duitsland aankomen 
in Wijk aan Zee om samen met andere 
muzikanten op vrijdag 20 september in 
Café de Zon een optreden te verzorgen en 
zaterdag 21 september in de Grote Kerk, de 
Mensenkerk, in Beverwijk. De leden van dit 
koor waren onder de indruk van de activi-
teiten in Wijk aan Zee en hoopten ook een 
optreden te mogen verzorgen.
We zijn nog op zoek naar gastgezinnen om 
de koorleden onder te brengen. Heeft u voor 
3 nachten een slaapplaats voor de koorleden 
uit Neu Kaliss of heeft u vragen, neem u dan 
contact op met Trudi Duin via 06-53692768 
of info@cultureeldorpwaz.eu.

Terugblik over 25 jarig jubileum
Cultural Villages of Europe
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en gigantische klus in het Wijk aan 
Zeese duingebied zal tijdelijk tot 
duidelijk merkbare verkeersover-

last leiden in een deel van Wijk aan Zee. 
Het gaat om aanvoer en afvoer door het 
PWN van groot materieel. Het waterlei-
dingbedrijf gaat namelijk klussen bij de 
productielocaties Wim Mensink in Wijk 
aan Zee en Jan Lagrand in Heemskerk.

Op 16, 20, 23, 24 en 25 september 2024 
vindt er groot transport plaats naar de 
drinkwaterproductielocatie in Wijk aan 
Zee om materieel aan te voeren. Om dit 
zware verkeer in goede banen te leiden 
is een verkeersplan opgesteld met tijde-
lijke verkeersmaatregelen. Eén van deze  
maatregelen is de inzet van verkeers-
regelaars en het instellen van een par-
keerverbod in het Boothuisplein en 
Meeuwenweg in Wijk aan Zee. De aan-
kondiging wordt minimaal één week 
van tevoren op borden geplaatst.
Het materieel moet ook weer worden 
afgevoerd en daarom zijn in de periode 
van 21 t/m 25 oktober 2024 deze tijde-
lijke verkeersmaatregelen nogmaals 
van kracht. Ook deze aankondiging 
wordt één week van tevoren via borden 
aangegeven.

Het werk heeft te maken met het in 
standhouden van de leveringszekerheid 
van schoon drinkwater. Die zekerheid 
staat onder druk door de toenemende 

vraag naar water. Die toename hangt 
samen met het stijgende aantal consu-
menten. Maar ook de industrie in de 
provincie Noord-Holland heeft steeds 
meer proceswater nodig. 
,,Op dit moment is de verdeling van 
drinkwatergebruik van onze klanten: 
75% naar huishoudens, 8% naar in-
dustrie en 17% aan overige zakelijke 
klanten, zoals kappers, ziekenhuizen, 
winkels, horeca. Door de bevolkings-
groei verwachten we een toename bij 
alle klanten”, aldus een PWN-woord-
voerder. Grootste onderdelen van de 

klus zijn het aanleggen van een onder-
grondse boring van Jan Lagrand naar 
Wim Mensink. Dat werk zal duren 
van medio september 2024 tot medio 
november 2024. Daarnaast wordt pro-
ductielocatie Wim Mensink verbouwd. 
Met dat werk wordt december 2024 
begonnen. Deze verbouwing gaat naar 
verwachting tot in 2027 duren.

Los van de investering rond deze 
werkzaamheden is in Nederland vast te 
stellen dat de betaalbaarheid van drink-
water onder druk staat. Zo onderzoekt 
de regering of in 2030 het gemiddelde 
gebruik van water per persoon terug 
kan van 129 liter naar 100 liter per 
persoon per dag. Het PWN zegt over de 
drinkwatertarieven: ,,Alle drinkwater-
bedrijven, dus ook PWN, moeten 
voldoen aan wettelijke eisen voor de 
drinkwatertarieven. Deze staan vastge-
steld in de Drinkwaterwet, met als doel 
om de kwaliteit en doelmatigheid van 
de openbare drinkwatervoorziening te 
garanderen. Deze wet regelt dat ieder-
een toegang heeft tot drinkwater, van 
goede kwaliteit voor een verantwoorde 
prijs. In de Drinkwaterwet is daarom 
voorgeschreven dat de tarieven van de 
drinkwaterbedrijven moeten voldoen 
aan een aantal eisen. Ze moeten kosten-
dekkend zijn, maar ook transparant en 
ze mogen niet discrimineren.”

Tekst en foto: Ab Winkel.

E
Aan- en afvoer van groot materieel voor klus PWN
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n de Wereld Suïcide Preventie Week 
van 9 tot en met 15 september 2024 
vindt ‘Walk into the Light’ plaats. 

Dit landelijke evenement organiseert 
wandelingen tijdens zonsopgang in het 
hele land om aandacht te vragen voor 
suïcidaliteit en suïcidepreventie. Iedereen 
die betrokkenheid voelt bij dit onderwerp 
is van harte welkom om mee te wan-
delen. Deelname is gratis. Op dinsdag 
10 september 2024 vindt ‘Walk into the 
Light’ in Wijk aan Zee plaats.

Aandacht en verbondenheid 
‘Walk into the Light’ is een wandeling 
naar het licht toe. We staan stil bij de 
mensen die door suïcide zijn overleden, 
geven aandacht aan naasten en nabe-
staanden van personen met suïcidale 
gedachten, en aan personen die zelf te 
maken hebben met suïcidale gedachten.
Het doel is om verbondenheid te tonen, 
bewustzijn te creëren en samen te 
komen.

Wandelroute en ontbijt 
Op dinsdag 10 september 2024 start 
de ‘Walk into the Light’ in Wijk aan Zee 
om 6.00 uur op de parkeerplaats Dorps-
duinen. Er wordt hier verzameld om 
samen een route van 3 km te wandelen. 
Bij zonsopkomst staan we stil. De route 
door de duinen en op het strand is 
ook geschikt voor mindervaliden en 

rolstoelgebruikers. Na de wandeling 
is er gelegenheid om gezamenlijk te ont-
bijten en na te praten in De Moriaan.
Deelname aan de wandeling en het 
ontbijt is gratis. Voor wie dat nodig 
heeft of prettig vindt, is er nazorg van 
PsyQ en Indigo aanwezig.

Samenwerking lokale organisaties
‘Walk into the Light’ is een initiatief van 
Stichting Suïcide Preventie Centrum en 
is succesvol dankzij de betrokkenheid 
en inzet van lokale organisaties en vrij-
willigers. In Wijk aan Zee wordt ‘Walk 
into the Light’ mede mogelijk gemaakt 
door Indigo, PsyQ, Parnassia Groep en 
Stichting Aurora.

Meer informatie en aanmelden
Voor meer informatie en om u aan te 
melden voor ‘Walk into the Light’ in 
Wijk aan Zee gaat u naar:

www.walkintothelight.nl. 

‘Walk into the Light’ om stil te staan 
bij Wereld Suïcide Preventie Week Belangrijke informatie

Noodnummers
Politie Beverwijk: 0900-8844
Alarmnummer NOODGEVALLEN: 112
Ambulance en brandweer: 023-515 9500
Reddingsbrigade Wijk aan Zee: 374345
KNRM reddingstation Wijk aan Zee
Relweg 70 1949 Wijk aan Zee - 374412
Dierenambulance: 215454

Uitdeelpost apotheken:
Donker, Plantage en Velsen Noord
Iedere werkdag van 16.30-18.00 uur
bij Gezondheidscentrum De Moriaan

Gezondheid/ondersteuning
Huisarts: 375972 
Receptenlijn: 374007
Spoednummer huisarts: 375254
Fysiotherapie: 375976
info@fysiowijkaanzee.nl
Buurtzorg Wijk aan Zee: 06-2293 6056
Viva! Zorggroep: 088-9958 000
Zorgbegrip: 0251-826045

Milieuklachten
HVC inzameling (Reinunie): 0800-0700
Milieuklachten Omgevingsdienst 
IJmond: 263863 - www.odijmond.nl
Milieuklachten Tatasteel 0800-0242 255
Omgevingsdient Noordzeekanaalgebied:
www.meldpuntoverlasttata.nl 
Geluidshinder vliegtuigen: 020-6015 555
of via internet: www.bezoekbas.nl -
www.geluids.net - www.vlieghinder.nl

Overige klachten
Klachten over woonomgeving: 
www.beverwijk.nl/fixi
Landelijk meldpunt ‘pin’veiligheid: 
030-2856555
Hooglanders: www.ekogron.nl/contact
Zwemwatertelefoon: 0800-9986 734

Diversen
Gemeente Beverwijk en Gebeids-
verbinder Beverwijk-West voor: 
Leefbaarheid, Sociale Samenhang en 
Bewonersparticipatie: 256256
SaWaZ: info.sawaz@gmail.com
Secretariaat Dorpsraad: 
secretariaat.dorpsraadwaz@gmail.com
www.dorpsraadwijkaanzee.nl
Spreekuur Sociaal team in de 
Huisartsenpost: elke 3e maandag van 
de maand 10:00-11:30. 
Tel. 0251-508050
info@sociaalteambeverwijk.nl

Juttertjes
Juttertjes mogen maximaal 25 woorden 
bevatten en zijn gratis, een vrijwillige 
bijdrage is welkom. Deze moeten schriftelijk 
of digitaal aangeleverd worden via

jutter@live.nl 
Juttertjes zijn niet bedoeld voor commerciële 
doelen of personeelsadvertenties.

I
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Agenda
www.tipwijkaanzee.nl/evenementen. 

Aanmelden van activiteiten: 
info@tipwijkaanzee.nl

Zondag 1 september
Badgastenkerk: Workshop natuurlijk 
bewegen met Rob Salomonson; 12:00
Openstelling Radarbunker en Küverbunker; 
13:00-16:00
Julianaplein: Start Rondje Wijk aan Zee, 
wandeling met gids rond het dorp; 13:00
Beeldenpark Een Zee van Staal: 
Gratis rondleiding; 14:00
Beachclub Oost3: Del Norte!; 16:00-19:00

Maandag 2 september
Badgastenkerk: Dri3mtime concert 14:00

Zaterdag 7 september
Spar: Startpunt zwerfvuil opruimactie; 10:00
Badgastenkerk: Estafette-concert met 
diverse regionale muzikanten; 20:00

Zondag 8 september
Dorpsweide: Kofferbakmarkt; 8:00-16:00
Badgastenkerk: Klankschalenconcert; 12:00
Beachclub Oost3: Ballads & Bluesband; 
16:00-19:00

Dinsdag 10 september
Parkeerplaats Dorpsduinen: Start ‘Walk 
into the Light’ Wijk aan Zee; 6:00

Zaterdag 14 september
Gouden Gunje: Repair Café; 12:30-15:30
Beeldenpark Een Zee van Staal: Optreden 
Tata Steel Symfonisch Blaasorkest; 15:30
Badgastenkerk: Vincent Bijlo en JP, Mannen 
met Handpannen; 20:00

Zondag 15 september
Badgastenkerk: Magie van de Gong; 12:00
Beeldenpark Een Zee van Staal: Optreden 
Tata Steel Symfonisch Blaasorkest; 15:30
Beachclub Oost3: Ed Vermeulen; 16:00

Vrijdag 20 september
Badgastenkerk: Magie van de Gong; 12:00
Café de Zon: Koor Rock und Popschmiede 
uit Neu Kaliss; 20:00

Zaterdag 21 september
SV Wijk aan Zee haalt oud papier op

Zondag 22 september
Café de Zon: Start Rondleiding bunkers 
Atlantikwall; 11:30-14:30
Badgastenkerk: Yoga Vinyasa & Klank-
schalen met Mariëtte en JP; 12:00
Beachclub Oost3: Open Podium; 16:00

Vrijdag 27 september
Café de Zon: Filosofische gespreksgroep; 
14:30-16:30

Zaterdag 28 september
Beachclub Oost 3: Start strand-excursie 
o.l.v. een IVN gids; 10:30
Badgastenkerk: ’t Gevolg - Folk; 20:00
Het Boegbeeld: Ted’s Road Show; 21:00

Zondag 29 september
Badgastenkerk: Klankschalenconcert; 12:00
Café de Zon: Dolores Boogaloo Band en DJ’s 
Robadope Ro en de RocktailTwinz; 15:00

Na de kwakkelende zomer van 2024 is het 
comité alweer volop bezig met de voorbe-
reidingen van de Sinterklaasintocht in Wijk 
aan Zee. De intocht en de voorstellingen 
voor de kinderen zullen dit jaar op zaterdag 
23 november zijn. De vrijwilligers van het 
comité verzorgen, naast de Sinterklaas-
intocht, ook dat de Kerstman een rijk 
gevulde fruitmand bezorgd bij de bejaarden 
(80 jaar en ouder), alleenstaanden (70-plus-
sers), langdurig zieken en mensen die het 
afgelopen jaar een zware tegenslag hadden 
te verwerken. Tenslotte leggen wij, namens 
alle dorpsgenoten, tijdens dodenherdenking 

een krans bij het oorlogsmonument. 
Voor de realisatie van deze evenementen 
is uiteraard geld nodig en zoals te doen 
gebruikelijk komen de bekende contact-
personen bij u langs voor een vrijwillige 
bijdrage. Daarnaast delen zij aan de mensen 
met kleine kinderen een kleurplaat uit. 
Om kans te maken op een leuke prijs kun-
nen de kleurplaten worden ingeleverd bij 
de Primera in ons dorp. Onze vrijwilligers 
kunt u in de maanden september en/of 
oktober aan de deur verwachten. 
Alvast bedankt voor uw gulle giften.

Het Sinterklaas- en Kerstcomité.

Bericht van het Sinterklaas- en Kerstcomité

De Zon Stuift in
Op 29 september vindt alweer een derde 
editie plaats van De Zon stuift in. 
Het strandseizoen wordt afgesloten in de 
traditie van de Instuif, met livemuziek van 
Dolores Boogaloo Band en DJ’s Robadope 
Ro en The RocktailTwinz. 
Er zijn nog enkele kaartjes van € 8,50: 
www.ticketkantoor.nl/shop/dezonstuiftin

Oktoberfeest De Zon
En dit jaar eindelijk gewoon een keertje in 
oktober, namelijk op 5 oktober. Met o.a. 
een comeback van het bekende duo 
Drin & Drauss aus Wuppertal en natuurlijk 
alle Duitse hits van de draaitafel van DJ 
JohnVijf. Ook gaan we weer samen eten aan 
lange tafels. We serveren vanaf 18.00 uur 
een heerlijk bordje Duitse klassiekers voor 
€ 12,50. Daarvoor is beperkt plaats, dus 
vragen we je te reserveren via: 
www.ticketkantoor.nl/shop/oktoberfestwaz
Vanaf 20.00 uur begint het feest en kun je 
zonder kaartje naar binnen.
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Het nieuwe kerkelijk jaar gaat feestelijk 
beginnen. Zondag 8 september om 10.00 
uur is er een viering met als voorganger 
pastor Nico Smit. Het parochie-, thema- 
en jeugdkoor zullen de viering opluisteren. 
Na de viering is er feest en iedereen is 
van harte welkom om dit mee te vieren. 
Dit vindt plaats in de tuin achter de kerk. 

Aan de kinderen wordt ook gedacht. 
De grote partytenten staan weer klaar. 
Eerst is er koffie/thee met wat lekkers.
Natuurlijk is er een loterij waarmee u ons 
steunt en fotoboeken liggen ter inzage.
Onder het genot van een hapje en een 
drankje kunt u gezellig bijpraten. Wij hopen 
op een zonnige en gezellige start met elkaar.

St. Eloy startviering in de Odulphuskerk

Dorpskerk
Zondag 1 september 10.00 uur
Voorganger: mevr. ds. A. Hoekstra te 
Amsterdam

Zondag 15 september 10.00 uur
Voorganger: ds. N. Gillebaard te Heemskerk

Zondag 29 september 10.00 uur 
Odulphuskerk
Oecumenische vredesviering
Voorgangers: ds. A. van Nierop en
 p. N. Smit 

Odulphuskerk
Zondag 8 september 10.00 uur
Startviering met gezamenlijke koren
Voorganger: p. Nico Smit

Zaterdag 14 september  19.00 uur
Themaviering met Themakoor
Voorganger: p. Ron Hopman

Zondag 22 september  10.00 uur
Oecumenische viering sluiting vredesweek 
met Odulphuskoor
Voorgangers: ds. Arrie van Nierop en 
p. Nico Smit 

Oecumenisch nieuws
Bijbelkring
Dinsdag 3 september start er een nieuw 
seizoen van de oecumenische bijbelkring.
De kring komt bij elkaar om samen een 
nieuw gespreksonderwerp te bepalen.
Pastor Nico Smit zal komend jaar de 
gesprekken weer gaan leiden.

Vredesweek
De Vredesweek van 2024 heeft als thema: 

Samen voor Vrede. Nu! 
De openingsbijeenkomst is op Zaterdag 
14 september om 19.30 uur in het gebouw 
van het Apostolisch Genootschap, 
Jean Monetstraat in Heemskerk. 
De week wordt afgesloten op zondag 
22 september in de Odulphuskerk van Wijk 
aan Zee. De organisatie van de week is in 
handen van de Raad van Kerken Beverwijk/
Heemskerk. Nadere gegevens over het 
programma volgt in de diverse regionale 
media.

Heb jij zin om met je handen in de aarde te 
wroeten, lekker in het groen bezig te zijn, 
ons mooie dorp op te fleuren?
Het Tuinteam is op zoek naar extra hulp 
bij het onderhoud en nieuw aanleggen 
van stukjes fleurig groen in Wijk aan Zee. 
Twee keer per maand op de vrijdagochtend 
werken wij, een enthousiaste groep vrijwil-
ligers, in het groen van Wijk aan Zee en wij 
zouden heel blij zijn met wat extra hulp. 
Kennis van planten is welkom maar zeker 
geen vereiste, alle extra handen zijn van 
harte welkom. Heb je zin? We starten om 

10 uur ’s morgens bij de Buurtzorg, op 
de hoek Relweg/Tappenbeckstraat, op de 
tweede en vierde vrijdagochtend van de 
maand (zie blz. 4 van deze Jutter). Voor 
groenkennis, tuingereedschap en een kopje 
koffie of thee wordt gezorgd. Ook als je niet 
altijd beschikbaar bent zijn we heel blij met 
je hulp! Kom gezellig een keer mee werken 
om te kijken of het iets voor je is! 
Als je nog wat extra informatie wilt of je 
aan wilt melden, kun je bellen naar:
tel. 0251-823414 of mailen naar:

maartdekoning@gmail.com

Tuinteam vraagt extra handen!




